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Zápis ze 141. jednání Antibyrokratické komise MZe 
konaného dne 22. 2. 2023 

 
Přítomni: Ing. František Winter, Bc. Daniela Augustinová, Ing. David Brož, Ing. Josef Stehlík, Vít Hejna, 

Kateřina Urbánková, Ing. Miroslav Koberna, CSc., Josef Hlahůlek 

Omluveni: Ing. Josef Čech, Ing. Jan Doležal, Mgr. Ondřej Večeř, Ing. Andrea Skřivánková, Jaroslav 

Havel, PhDr. Marcela Pánková, PhD., Ing. Bohumil Belada 

Nepřítomni: RNDr. Jiří Mach 

Hosté:  

Mgr. Klára Gorgoňová - vedoucí Kanceláře generálního ředitele SZIF 

Ing. Radek Lanč - náměstek člena vlády  

Ing. Miroslav Skřivánek Ph.D. - náměstek člena vlády  

Ing. Karolína Menclová - ředitelka ČMSZP 

1.     Úvod 

 

Úvodem Ing. Winter představil náměstka člena vlády Ing. Skřivánka, který se bude účastnit jednání 

ABK MZe jakožto další přímý zástupce ministra zemědělství. Ing. Skřivánek představil členům komise 

svoje působení na MZe a ujistil je, že bude v rámci řešení problematických podnětů členům komise 

zcela nápomocen. Vyjádřil poděkování a přání, aby komise nadále pokračovala ve své činnosti  

s konkrétními závěry a návrhy na zmírnění byrokracie v resortu zemědělství.  

Dále předseda komise informoval o programu 141. jednání ABK MZe: 

▪ schválení programu 

▪ kontrola a připomínky k zápisu ze 140. jednání ABK MZe 

▪ kontrola plnění úkolů z minulého jednání 

▪ nové podněty 

▪ různé, diskuse 

▪ závěr - stanovení termínu příštího jednání ABK MZe 

Výše uvedený program byl schválen všemi přítomnými členy komise.  

2.     Kontrola zápisu ze 140. jednání ABK MZe 

 

Zápis ze 140. jednání ABK MZe byl schválen členy komise. Ing. Winter provedl kontrolu plnění úkolů 

vyplývajících z minulého jednání ABK dle zápisu: 

 

•  jednání MŽP + ABK MZe: Ing. Stehlík, Mgr. Ing. Šebek, Ing. Čech - podnět č. 392 Stavební zákon-

rekultivace ornice; č. 302 umisťování zemědělských staveb v krajině; podnět č. 446 MŽP - dopad zákona 

č. 41/2015 Sb. (pěstování RRD na velikostně omezených plochách v I. a II. třídě bonity zemědělského 
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půdního fondu (dále jen ZPF) na základě rozhodnutí OOP); sloučeny podněty - podnět č. 415 Územní 

plánování, změna staveb. zákona; podnět č. 460 Mobilní oblouková hala a č. 484 Plachtové haly: 

Ing. Winter - z důvodu nepřítomnosti Mgr. Albrechta budou nové informace ke stavebnímu zákonu  

a souvisejících záležitostí referovány na příštím jednání komise. 

Pan předseda dále požádal Ing. Lanče a Ing. Skřivánka o jednání na úrovni ministra MŽP ohledně 

opětovné spolupráce a přítomnosti zástupce MŽP na jednáních komise za NM Ing. Manu, který již  

na MŽP nepůsobí. Přítomnost zástupce MŽP značně usnadňuje kontinuitu řešení podnětů, které 

komise obdržela a řeší ve vztahu k danému ministerstvu. 

úkol: Ing. Winter - podněty zůstávají nadále ve sledování, nové informace referovat na příštím jednání. 

 

•   Ing. Čech, Ing. Stehlík - podnět č. 400 ČSÚ-MZe statistika stavu hosp. zvířat: komise nadále usiluje 

o co největší sjednocení číselníků a sjednocení ukazatelů poskytovaných ČSÚ pro statistické účely  

a poskytovaných MZe pro účel vedení registrů.  

Ing. Winter - z důvodu nepřítomnosti garanta podnětu Ing. Čecha budou nové informace referovány 

na příštím jednání komise. 

úkol: Ing. Winter - prosím o doplnění nových informací na příštím jednání. 

 

•  Mgr. Ing. Šebek - definice malých a středních podniků (vznik registru): požadavek na vznik 

systémového registru malých a středních podniků ze strany ABK MZe nadále trvá. Komise obdržela  

na minulé jednání odpověď z MPO (doc. Ing. Piecha, Ph.D., LL.M ze Sekce fondů EU). 

úkol: Ing. Winter - je vhodné v průběhu února/března 2023 uskutečnit na toto téma přímo jednání  

na MPO (NM doc. Ing. Piecha, Ph.D., LL.M.).  

 

•  p. Urbánková - podnět č. 566 Porážky skotu na farmě: naše legislativa umožňuje porážku pouze  

ve fixační kleci jateční pistolí, není dovolena porážka skotu střelnou zbraní na pastvinách za určitých 

vymezených pravidel.  

p. Urbánková - ve vývoji podnětu v současné době nedošlo k žádným změnám. Z důvodu pracovní 

indispozice ústředního ředitele SVS uskutečníme společné jednání až posléze (ve spolupráci Ing. 

Winter). 

úkol: p. Urbánková - nadále pracovat na řešení podnětu, případné nové informace podat na příštím 

jednání komise.  

 

•  p. Urbánková, Ing. Stehlík - podnět č. 646 Novela veterinárního zákona - připomínky: podnět zůstává 

nadále ve sledování, novela uvádí 3 kusy ročně bez ohledu na věk zvířete (limit do 72 měsíců), takže 

ne přepočtem na VDJ. 

Ing. Stehlík - není možné akceptovat argument SVS, že nemají možnost přepočítávání na VDJ. 

úkol: p. Urbánková, Ing. Stehlík - podnět zůstává nadále ve sledování. Z důvodu pracovní indispozice 

ústředního ředitele SVS bude uskutečněno společné jednání až posléze. Případné nové informace 

podat na příštím jednání komise. 

 

• Ing. Winter - podnět č. 654 Registrace honebních společenství: v databázi ÚHÚL chybí kontakty  

na zástupce HS v rejstříku (e-mail, tlf. číslo), je zde uvedeno pouze jméno a adresa. Řešení úkolu trvá  

i nadále. 
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Ing. Winter - v tuto chvíli beze změn. Téma chybějících a dost podstatných údajů v registru HS bylo 

projednáno na 15. jednání Zemědělského výboru (22. 11. 2022). Od posledního jednání s JUDr. 

Netolickým (hejtman Pardubického kraje), na kterém nám bylo přislíbeno, že první kraj, který výše 

uvedené zavede, bude Pardubický a téma projedná i na jednání hejtmanů (v rámci ORP), nedošlo 

k žádnému posunu v řešení. 

Bc. Augustinová - na základě požadavku Ing. Stehlíka z minulého jednání jsme požádali VŘ Mgr. 

Mlynáře o materiál, resp. návrh novely mysliveckého zákona, který se připravuje do VPŘ. Z odpovědi 

ředitele Ing. Žižky (Odbor státní správy myslivosti a rybářství) vyplývá: „… sděluji, že dne 9. 3. 2023 

proběhne veřejné projednání věcného obsahu změn v zákoně o myslivosti připravovaných 

Ministerstvem zemědělství s širokým spektrem pozvaných subjektů. Text novely bude vycházet  

z novely zákona o myslivosti, která se v roce 2021 dostala v legislativním procesu k projednání ve 3. 

čtení v PSP. Hlavním záměrem novely je snížení škod zvěří. Plánování lovu bude odvozeno od stupně 

poškození lesa tak, aby les nebyl nadměrně poškozován. Provedení lovu bude kontrolováno  

a nesplnění bude sankcionováno.“ Pracovní podoba textu novely doposud není dokončena a posléze 

by měla být poskytnuta členům komise. 

úkol: Ing. Winter - jakožto předseda ABK MZe se výše uvedeného jednání zúčastním, úkol zůstává 

nadále v řešení, domluvit termín jednání s JUDr. Netolickým a podat informace na příštím jednání 

komise. 

 

•   p. Hejna, Ing. Doležal - podnět č. 676 Formulář "Veterinární osvědčení a zdravotní potvrzení  

k přemístění zvířete": autor poukazuje na nadbytečnou administrativní zátěž, když musí formulář 

společně s kartami zvířat a kolkem dovézt na KVS, kde vše opět potvrdí. Jednáni se zástupci SVS  

a stanoviska k podnětu jsou k dispozici v zápisu ze 124. jednání komise, problémem zůstává 

nevyřešena elektronická platba poplatků. 

Ing. Winter - téma bylo projednáno na 15. jednání Zemědělského výboru (22. 11. 2022). 

úkol: Ing. Winter - z důvodu pracovní indispozice ústředního ředitele SVS bude uskutečněno společné 

jednání až posléze (ve spolupráci p. Urbánková). Případné nové informace podat na příštím jednání 

komise. 

 

•  p. Urbánková, Ing. Winter, Ing. Stehlík - podnět č. 712 Souhrn podnětů ke snížení byrokracie:  

p. Urbánková ve spolupráci se členy a poradci v EZ předložila komisi několik podnětů ke snížení 

byrokracie v oblasti LPIS, Portálu farmáře, IZR atd.  

úkol: p. Urbánková, Ing. Stehlík - řešení podnětů je dlouhodobé, případné podat informace na příštím 

jednání komise. 

 

•  p. Havel - podnět č. 713 Pravidla PRV - VŘ (cenový marketing - obce a zastupitelé/střet zájmů); 

podnět č. 729 Zjednodušení pravidel administrace projektů v rámci PRV:  

Ing. Winter - 25. 1. 2023 tj. na předchozím jednání komise byla uskutečněna diskuse k řešení tohoto 

podnětu (podrobně viz zápis ze 140.jednání ABK MZe) za účasti zástupců MZe (Ing. Sekáč, Ing. Tabery) 

a zástupců SZIF (Ing. Adamcová).  Závěrem této diskuse bylo, že to, co zaznělo na jednání budou 

zástupci MZe sumarizovat do podkladu pro pana ministra. Dále bylo závěrem zhodnoceno, že pokud 

by se něco změnilo či zrušilo, tak k tomu vždy musí existovat určitá alternativa co se týče ověření 

přiměřenosti. Do Dohody o delegování příslušné směrnice a Pravidel pro žadatele bude MZe požadovat 
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doplnění, že SZIF provádí kontrolu přiměřenosti. Dále bylo přislíbeno, že MZe připraví výčet toho,  

u čeho limity jsou (vše je nutné projednat s panem ministrem) a bude se hledat cesta k zjednodušení. 

Zástupci SZIF měli připravit statistiku, že to, co bylo zde navrhováno opravdu k nějakému zjednodušení 

povede. Další termín setkání zástupců MZe, SZIF a vybraných členů komise byl stanoven na 28. 2. 2023 

ve 13 hod. 

úkol: Ing. Winter - další vývoj podnětu budeme referovat na příštím jednání komise. 

 

• Ing. Stehlík - podnět č. 736 PGRLF-příjem žádostí: problémy kolem příjmu žádostí (soutěž 

„zaklikáváním“) do programu Provoz 2022 - snížení jistiny úvěru, viz zápis ze 139. jednání se zástupci 

PGRLF. 

Ing. Winter - na předchozím jednání nám bylo ze strany Ing. Jílka referováno, že doc. Dr. Ing. Kučera 

by měl nejpozději do měsíce předložit materiál, ve kterém bude reagovat na zkušenost, která tady 

vznikla v srpnu - září 2022, kdy šlo o rychlostní klikání a rovněž, aby se v maximální míře využily 

programy, které by byly zaměřeny do rizikových a specifických sektorů.  

Ing. Winter - komise osloví VŘ Ing. Jílka s dotazem, zdali je výše uvedený materiál již k dispozici i pro 

potřeby komise (zabezpečí Bc. Augustinová). 

úkol: Ing. Winter - viz výše, vyčkat na zprávu z PGRLF a případně referovat na příštím jednání. 

 

•   Ing. Stehlík - podnět č. 738 Eroze - redesign erozní ohroženosti půdy v LPIS: viz předchozí zápis. 

Podnět řadíme z hlediska řešení do období sledování dalších změn a pro potřeby komise bude 

zachován v tabulce podnětů. 

Ing. Skřivánek - chystají se legislativní změny ze strany MŽP (vodní a větrná eroze). 

úkol: Ing. Winter - vyřadit podnět ze zápisu, ponechat ho v tabulce podnětů. 

 

•   Ing. Winter - podnět č. 742 zadávání dat z REP a TRACES v EZ: od 1. 1. 2023 mají všechny kontrolní 

organizace v EU vystavovat certifikáty v systému TRACES, no do poloviny roku 2023 budou muset 

všechny 4 kontrolní organizace v ČR provádět dvojí evidenci - nadále zavádět certifikáty do národního 

registru (REP) a zároveň plnit evropskou legislativu (ručně zadávat podklady do TRACES). Autor uvádí, 

že nyní nelze, aby data z REP přebíral systém TRACES (programátoři jsou plně vytíženi novou dotační 

politikou pro rok 2023). 

Ing. Winter - komise obdržela vyjádření, které bylo uvedeno v předchozím zápise. Závěr: MZe  

i dodavatel intenzivně pracují na dokončení sw řešení, které by kontrolním organizacím usnadnilo 

jejich činnost, a to v rámci aktuální situací daných možností. 

úkol: Ing. Winter - projednat podnět s VŘ Ing. Jílkem. Podat informace na příštím jednání komise. 

 

•   Ing. Winter - podnět č. 743 Vyplacení dotace - zdržení: komise obdržela podnět „na vědomí“, autor 

ho zaslal panu ministrovi. V současné době probíhá šetření znaleckých posudků soudním znalcem, 

podnětu se věnuje NM Ing. Kendík. Podnět nespadá z hlediska řešení do kompetence ABK MZe, 

nicméně obsahuje byrokratické prvky, které tam vnímáme. Jelikož je podnět ve fázi šetření u gesčního 

náměstka, žádáme prostřednictvím Ing. Čecha, aby komisi uvědomil o konečném výsledku šetření.  

Do té doby bude podnět ponechán v zápisech z jednání ABK MZe. 

Ing. Winter - z důvodu nepřítomnosti Ing. Čecha se bude podnět referovat na příštím jednání. 
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•   Ing. Winter - podnět č. 745 Pohotovostní plán vs. Havarijní plán: komise obdržela podnět na téma 

formuláře Pohotovostní plán vs. Havarijní plán. Autor se dotazuje, zda by se státní instituce nedohodli 

a neudělali jeden interaktivní formulář. 

Ing. Winter - k podnětu by se měli určitě vyjádřit zástupci ÚKZÚZ (Ing. Florián) i ČIŽP (JUDr. Ing. Bejček) 

jestli je tento požadavek akceptovatelný. 

Ing. Skřivánek - jelikož každá organizace má svoje požadavky na havarijní a pohotovostní plány (např. 

Vodoprávní úřad), neumím si úplně představit, že by mohl být pouze jeden formulář pro tyto řády. Je 

tam vždy určité specifikum každého hospodaření. 

Ing. Menclová - projednávala jsem tento požadavek a minimálně 4 listy jsou totožné. Další přílohy by 

mohly být specifické, ale alespoň základ by měl být jeden a systematický pro všechny úřady. 

Ing. Stehlík - naprostý souhlas s kolegyní. Navíc by to mohlo být soustředěno na jedno místo, na jedny 

stránky některého z úřadů, aby se nemuselo složitě hledat, kde to najít a na jakém úřadu (např. 

ÚKZÚZ). 

Ing. Skřivánek - navíc bych zde doplnil jednu informaci. Na MZe se připravuje kontrola všech registrů, 

u kterých dochází k duplicitě dat. Následně bude probíhat aktualizace systémů tak, aby se ta data 

vzájemně prolínala mezi registry. 

úkol: Ing. Winter - podnět odeslat zástupci ÚKZÚZ (zajistí Bc. Augustinová). Po obdržení vyjádření 

podat informace na příštím jednání komise. 

 

•   Ing. Winter - podnět č. 746 Soukromí veterináři vs. náběry krve: komise obdržela podnět, ve kterém 

se uvádí, že byl vytvořen elektronický systém/online formulář pro SVS. Tato webová aplikace je 

nadstavbou Odborného informačního systému SVS a slouží k elektronické evidenci vzorků odebraných 

soukromými veterinárními lékaři schválenými KVS pro provádění vyšetření atd. Čekali snížení 

byrokracie, ale vše běží postaru, akorát kromě původně jednoho papíru vyplňují s chovatelem tři další. 

Ing. Winter - začátkem února bylo domluveno jednání se zástupci SVS, avšak z důvodu pracovní 

indispozice ústředního ředitele SVS bude uskutečněno společné jednání až posléze (ve spolupráci  

p. Urbánková). Případné nové informace podat na příštím jednání komise. 

úkol: Ing. Winter - podnět nyní zůstává ve sledování, po uskutečnění jednání podat informace  

na příštím jednání komise. 

 

3.     Rozdělení nových podnětů 

 

•   Ing. Winter - podnět č. 751 Kontrola SZIF - označení hranice DPB: komise obdržela podnět, ve kterém 

tazatel uvádí, že terénní inspektoři SZIF vyhodnotili v průběhu fyzické kontroly na místě jednotlivé 

půdní bloky žadatele jako DPB s neidentifikovatelnými hranicemi - kvůli vysoké trávě a absenci 

doprovodných kolíků (zničeny třetími osobami) nebyly mezníky (které jsou v úrovni země) viditelné na 

první pohled, ale byly dočasně překryty vzrostlou neposečenou trávou (musela být neposečena kvůli 

modráskovi na jaře), ale bylo možné je v trávě dohledat. V jiné části pozemku kůly i mezníky byly vidět 

na první pohled, ale terénní inspektoři nezkontrolovali celý obvod DPB. Dále v Rozhodnutí o námitkách 

nebyly řádně vypořádány námitky žadatele. 

Bc. Augustinová - podnět jsme předali Mgr. Gorgoňové se žádostí o vyjádření ze strany SZIF. Z vyjádření 

vyplývá: „…v tuto chvíli jde o využití opravného prostředku žadatelem. Časová osa případu: data mají 

členové komise k dispozici. Než MZe rozhodlo o odvolání přišlo doplnění odvolání a stížnost a to 3. 2. 
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2022; MZe nyní čeká na předání doplnění od SZIFu, aby rozhodovalo najednou. V současnosti tedy 

žadatel využívá řádného opravného prostředku. Tyto případy jsme na ABK neřešily zatím nikdy; na toto 

jsou odvolací komise MZe.“  

Ing. Winter - zašleme dotaz tazateli, zdali již má rozhodnutí o odvolání. Byrokratická zátěž zde není 

úplně jasná, nevíme, zdali nešlo o chybu v hospodaření.  

úkol: Ing. Winter- oslovit tazatele, viz výše (zajistí Bc. Augustinová). Podat informace na příštím jednání 

komise. 

 

4.     Různé, diskuse   

•   Ing. Winter: 

▪ v návaznosti na předchozí jednání ze dne 30. 1. 2023 se uskutečnila další pracovní schůzka  

k bodům „Desatera“ dne 20. 2. 2023 (prokazování ekologické produkce prostřednictvím 

elektronické evidence a povinnost elektronické evidence hnojení od 20 ha) za účasti zástupců 

ABK MZe, MZe, nevládních zemědělských organizací, ÚKZÚZ, SZIF, ZEV PSP ČR. S domluveným 

závěrem byly seznámeni všichni přítomní členové komise; 

▪ 9. 2. 2023 proběhla diskuse s ŘO Ing. Taberym k podnětu č. 713; 

▪ obdrželi jsme nominaci do Přezkumné a Poradní komise OP Rybářství 2021–2027: členem se 

stal Ing. Brož a jako jeho zástupcem bude předseda ABK; 

▪ byl zpracován materiál „Hodnocení činnosti ABK MZe za rok 2022“, který jste nyní před 

vložením do VPŘ obdrželi k připomínkám. Po ukončení VPŘ bude materiál předložen panu 

ministrovi (Porada vedení). 

 

•   PhDr. Pánková předložila za SMS ČR dva návrhy na snížení byrokracie: 

▪ Zátěž: Povinnost právnických osob přikládat k žádosti o dotaci údaje o skutečném majiteli 

právnické osoby podle zákona upravujícího evidenci skutečných majitelů ve formě úplného 

výpisu platných údajů a údajů. 

Návrh řešení: S ohledem na veřejný charakter evidence skutečných majitelů si u právnických 

osob zřízených nebo založených podle českého práva může poskytovatel údaje ověřit sám. 

úkol: PhDr. Pánková měla doložit Ing. Adamcové, u čeho konkrétně to bylo vyžadováno. Z důvodu 

nepřítomnosti garanta podnět podat informace na příštím jednání. 

▪ Zátěž: Povinnost uveřejňovat smlouvy uzavřené na veřejnou zakázku na profilu zadavatele. 

Návrh řešení: Zmírnění povinnosti (zvýšení rozhodné částky). 

úkol: Bc. Augustinová - podnět byl odeslán se žádostí o zařazení na jednání ES MPO. Zástupci MPO 

požadovali doplnění podnětu, poté by rozhodli v koordinaci se Svazem průmyslu a dopravy ČR, který 

v 1. pololetí 2023 předsedá Expertní skupině, zda se danou problematikou budou zabývat. Byla 

uvědomena PhDr. Pánková, aby doplnila pro ES MPO požadované informace. Podnět je nyní ve stavu 

sledování. 

  

5.     Závěr 

 

Příští jednání ABK MZe se uskuteční 29. 3. 2023 v 10 hod. 
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Zpracovala: Bc. Daniela Augustinová                                                                                                                   

Schválil: Ing. František Winter 


